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Post: 185 83 Vaxholm 
Besök: Eriksövägen 27 

Telefon: 08-541 708 00 
Fax: 08-541 708 57 

E-post: kansliet@vaxholm.se 
Webb: www.vaxholm.se 

Org nr: 212000-2908 
Bankgiro: 5302-9435 

 

Kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktiges sammanträde 2023-09-18 

Plats och tid: Kronängsskolans aula , kl. 18:00 
Kallade: Ledamöter 
Underrättade: Ersättare 
Vid förhinder: Meddela ersättare och johanna.frunck@vaxholm.se. 
Information: Allmänhetens frågestund: Frågor som ska ställas på den öppna frågestunden 

ska ha inkommit till kansliet, kansliet@vaxholm.se, senast kl. 17:00 
måndagen den 11 september. 

 
  Ärende    Beskrivning                            Föredragande 

1 Sammanträdet öppnas, upprop och val av justerare samt 
tid och plats för justeringen, fastställande av 
föredragningslistan 

 

2 Översyn valdistriktsindelning Vaxholms stad 2023 Tina Runhem (M) 

3 Svar på interpellation från Fredrik Ardefors (WP) m.fl. 
gällande Ytterby gruva 

Tina Runhem (M) 

4 Svar på interpellation från Lars Arb Zackrisson (LVD) 
gällande att träden i Vaxholm måste värnas 

Anders Garstål (S) 

5 Svar på interpellation från Catarina Baldo Zagadou (LVD) 
gällande vad görs åt den dumpning som förekommer i 
Vaxholm 

Bengt Sandell (S) 

6 Enkla frågor Hanna Backström (M) 

7 Inkomna interpellationer Hanna Backström (M) 

8 Val och entlediganden Hanna Backström (M) 

 

Hanna Backström (M)  Johanna Frunck  
Ordförande  Sekreterare 
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Protokoll Kommunstyrelsen 
2023-09-07 

Änr KS 2023/153.102 
1 av 1 

………………………. 
Ordförande 

..…………………….. 
Justerare 

 

§ 140 Översyn valdistriktsindelning Vaxholms stad 2023 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

Förslag till ny valdistriktsindelning Vaxholms stad godkänns i enlighet med beskrivning i 
tjänsteutlåtandet och överlämnas till länsstyrelsen för fastställande.  

Ärendebeskrivning 
Varje kommun skall delas in i geografiska röstningsområden (valdistrikt) och det är länsstyrelsen som på 
förslag av kommunfullmäktige beslutar om kommunens indelning i valdistrikt. Vallagens 4 kap. 16-19 §§ 
reglerar indelningen i valdistrikt.   

Efter valet 2022 identifierade förvaltningen ett behov av att genomföra en översyn av Vaxholms stads 
valdistriktsindelning och definierade nedanstående tre mål med att genomföra översynen:  

- Antalet valdistrikt ska utökas med ett för att avlasta de största distrikten samt för att säkerställa 
en hållbar valdistriktindelning över tid.  

- Personer som bor i seniorbostäderna på Lägerbacken ska tillhöra det valdistrikt som har vallokal 
på Träffpunkt Kanonen, Lägerbacken. 

- Valdistrikten ska få mer beskrivande namn som har en tydligare kopplings till Vaxholms 
kommundelar.  

Utifrån definierade mål har förvaltningen arbetat fram ett förslag till ny valdistriktindelning. I förslag till 
ny valdistriktsindelning har antalet valdistrikt utökas med ett, från sex till sju (åtta med 
uppsamlingsdistrikt). Det nya distriktet består av områdena Kullö, Eriksö och Bogesund. För de tidigare 
distrikten Vaxholm Sydost, Vaxholm Mitt, Vaxholm Väst och Vaxholm Norr har gränserna justerats och 
anpassats för att säkerställa ett bra antal röstberättigade per distrikt, särskild hänsyn har tagits till 
planerad inflyttning på Norrberget. Distrikten har vidare justerats så att fastigheterna med 
seniorbostäder på Lägerbacken tillhör det distrikt som har vallokal på träffpunkt Kanonen, Lägerbacken.  
Tidigare valdistrikt, Vaxholm Nordost och Vaxholm Öst, är geografiskt oförändrade. För samtliga 
valdistrikt förslår förvaltningen nya namn som är mer beskrivande och har en tydlig koppling till 
Vaxholms stads kommundelar. 

Förvaltningen bedömer att förslag till ny valdistriktindelning uppfyller vallagens krav och säkerställer att 
Vaxholms stads valdistriktsindelning är hållbar över tid. 

Yrkanden 
Ordföranden yrkar bifall till valnämndens beslutsförslag och finne rbifall till eget yrkande.  

Handlingar 
Protokollsutdrag VN 2023-08-16/§ 3 
Tjänsteutlåtande 2023-06-12 

Kopia på beslutet till 
För åtgärd: Länsstyrelsen i Stockholm, val.stockholm@lansstyrelsen.se (sekreterare 

expedierar) 
Johanna Frunck, klk   
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Protokoll Valnämnden 
2023-08-16 

Änr VN 2023/1.110 
1 av 1 

………………………. 
Ordförande 

..…………………….. 
Justerare 

 

§ 3 Översyn valdistriktsindelning Vaxholms stad 2023 

Valnämndens beslut 
Valnämnden föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige besluta 

Förslag till ny valdistriktsindelning Vaxholms stad godkänns i enlighet med beskrivning i 
tjänsteutlåtandet och överlämnas till länsstyrelsen för fastställande.  

Ärendebeskrivning 
Varje kommun skall delas in i geografiska röstningsområden (valdistrikt) och det är länsstyrelsen som på 
förslag av kommunfullmäktige beslutar om kommunens indelning i valdistrikt. Vallagens 4 kap. 16-19 §§ 
reglerar indelningen i valdistrikt.   

Efter valet 2022 identifierade förvaltningen ett behov av att genomföra en översyn av Vaxholms stads 
valdistriktsindelning och definierade nedanstående tre mål med att genomföra översynen:  

- Antalet valdistrikt ska utökas med ett för att avlasta de största distrikten samt för att säkerställa 
en hållbar valdistriktindelning över tid.  

- Personer som bor i seniorbostäderna på Lägerbacken ska tillhöra det valdistrikt som har vallokal 
på Träffpunkt Kanonen, Lägerbacken. 

- Valdistrikten ska få mer beskrivande namn som har en tydligare kopplings till Vaxholms 
kommundelar.  

Utifrån definierade mål har förvaltningen arbetat fram ett förslag till ny valdistriktindelning. I förslag till 
ny valdistriktsindelning har antalet valdistrikt utökas med ett, från sex till sju (åtta med 
uppsamlingsdistrikt). Det nya distriktet består av områdena Kullö, Eriksö och Bogesund. För de tidigare 
distrikten Vaxholm Sydost, Vaxholm Mitt, Vaxholm Väst och Vaxholm Norr har gränserna justerats och 
anpassats för att säkerställa ett bra antal röstberättigade per distrikt, särskild hänsyn har tagits till 
planerad inflyttning på Norrberget. Distrikten har vidare justerats så att fastigheterna med 
seniorbostäder på Lägerbacken tillhör det distrikt som har vallokal på träffpunkt Kanonen, Lägerbacken.  
Tidigare valdistrikt, Vaxholm Nordost och Vaxholm Öst, är geografiskt oförändrade. För samtliga 
valdistrikt förslår förvaltningen nya namn som är mer beskrivande och har en tydlig koppling till 
Vaxholms stads kommundelar. 

Förvaltningen bedömer att förslag till ny valdistriktindelning uppfyller vallagens krav och säkerställer att 
Vaxholms stads valdistriktsindelning är hållbar över tid. 

Yrkanden 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens beslutsförslag och finner bifall till eget yrkande. 

Handlingar 
Tjänsteutlåtande 2023-06-12 

Kopia på beslutet till 
För åtgärd: Länsstyrelsen i Stockholm, val.stockholm@lansstyrelsen.se (sekreterare 

expedierar) 
Johanna Frunck, klk   
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Tjänsteutlåtande 
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Änr VN 2023/1.110 
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Översyn valdistriktsindelning Vaxholms stad 2023  

Förslag till beslut 
Valnämnden föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige besluta 

Förslag till ny valdistriktsindelning Vaxholms stad godkänns i enlighet med beskrivning i 
tjänsteutlåtandet och överlämnas till Länsstyrelsen för fastställande.  

Sammanfattning 
Varje kommun skall delas in i geografiska röstningsområden (valdistrikt) och det är länsstyrelsen som på 
förslag av kommunfullmäktige beslutar om kommunens indelning i valdistrikt. Vallagens 4 kap. 16-19 §§ 
reglerar indelningen i valdistrikt.   

Efter valet 2022 identifierade förvaltningen ett behov av att genomföra en översyn av Vaxholms stads 
valdistriktsindelning och definierade nedanstående tre mål med att genomföra översynen:  

- Antalet valdistrikt ska utökas med ett för att avlasta de största distrikten samt för att säkerställa 
en hållbar valdistriktindelning över tid.  

- Personer som bor i seniorbostäderna på Lägerbacken ska tillhöra det valdistrikt som har vallokal 
på Träffpunkt Kanonen, Lägerbacken. 

- Valdistrikten ska få mer beskrivande namn som har en tydligare kopplings till Vaxholms 
kommundelar.  

Utifrån definierade mål har förvaltningen arbetat fram ett förslag till ny valdistriktindelning. I förslag till 
ny valdistriktsindelning har antalet valdistrikt utökas med ett, från sex till sju (åtta med 
uppsamlingsdistrikt). Det nya distriktet består av områdena Kullö, Eriksö och Bogesund. För de tidigare 
distrikten Vaxholm Sydost, Vaxholm Mitt, Vaxholm Väst och Vaxholm Norr har gränserna justerats och 
anpassats för att säkerställa ett bra antal röstberättigade per distrikt, särskild hänsyn har tagits till 
planerad inflyttning på Norrberget. Distrikten har vidare justerats så att fastigheterna med 
seniorbostäder på Lägerbacken tillhör det distrikt som har vallokal på träffpunkt Kanonen, Lägerbacken.  
Tidigare valdistrikt, Vaxholm Nordost och Vaxholm Öst, är geografiskt oförändrade. För samtliga 
valdistrikt förslår förvaltningen nya namn som är mer beskrivande och har en tydlig koppling till 
Vaxholms stads kommundelar. 

Kommunledningskontoret 
Johanna Frunck 
Kommunsekreterare 
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Tjänsteutlåtande 
2023-06-12 

Änr VN 2023/1.110 
2 av 5 

 
 
 

 

Förvaltningen bedömer att förslag till ny valdistriktindelning uppfyller vallagens krav och säkerställer att 
Vaxholms stads valdistriktsindelning är hållbar över tid. 

Ärendebeskrivning 
Varje kommun skall delas in i geografiska röstningsområden (valdistrikt) och det är länsstyrelsen som på 
förslag av kommunfullmäktige beslutar om kommunens indelning i valdistrikt. Vallagens 4 kap. 16-19 §§ 
reglerar indelningen i valdistrikt.   

Vid indelning i valdistrikt ska hänsyn tas till följande: 

• Ett valdistrikt bör ha 1000-2000 röstberättigade om det inte finns särskilda skäl till att 
understiga eller överstiga detta 

• Valdistrikten ska ha beskrivande namn 
• Valdistrikten ska helst inte bestå av så kallade enklaver. 
• Varje röstberättigad ska ha en bra färdväg till sin vallokal 
• Valdistriktsgränserna ska följa befintliga fastighetsgränser eller relevant topografi och inte 

innehålla några glapp eller överlappningar 
• Valdistrikten ska ha korrekta valdistriktskoder. 

Bakgrund till översyn av Vaxholms stads valdistriktsindelning  

Vid valet till riksdag, region- och kommunfullmäktige 2022 tillämpades för första gången, vid ett allmänt 
val, ändringarna i vallagen kring avskärmning för valsedlar. Reglerna innebär att väljare ska ta sina 
valsedlar ensam och utan insyn från andra och medförde att det i många vallokaler, i hela Sverige, blev 
kö för att ta valsedlar. Av Vaxholms nuvarande sex valdistrikt så är det två distrikt (Vaxholm Väst och 
Vaxholm Norr) som börjar bli stora, ca 1800 röstberättigade per distrikt vid valet 2022. Vid valet 2022 
var det framförallt i de större distrikten som köerna blev problematiska varför förvaltningen anser att 
det finns skäl att se över valdistrikten med målet att minska antalet röstberättigade i de största 
distrikten.  

Vaxholms stad har planerad exploatering och inflyttning vilket kan komma och påverka antalet 
röstberättigade i valdistrikten. Den inflyttning som ligger närmast i tid är inflyttning på Norrberget som 
beräknas påbörjas redan under 2023 och som totalt kommer omfatta cirka 250 nya bostäder. Inflyttning 
på Norrberget kommer framförallt påverka antalet röstberättigade i nuvarande ”Vaxholm Mitt” som i 
dagsläget har cirka 1500 röstberättigade. Vid en översyn av valdistrikten bör hänsyn tas till förväntad 
inflyttning på Norrberget men förvaltningen anser att vid en översyn av valdistrikten bör samtliga 
distrikt ha marginal att på sikt öka i antal röstberättigade.  
 
Vid tidigare val har förvaltningen, valnämnden och även invånare i Vaxholm noterat att personer 
boendes i seniorlägenheterna på Lägerbacken inte tillhör valdistrikt Vaxholm-Sydost som har vallokal på 
Träffpunkt Kanonen, Lägerbacken. Vid en översyn valdistrikten bör detta justeras.  

Vaxholms stad nuvarande valdistrikt är endast namngivna efter väderstreck. Vid en översyn av 
valdistrikten och framförallt vid utökning av antal distrikt anser förvaltningen att valdistrikten bör få mer 
beskrivande namn som har en tydligare koppling till Vaxholms kommundelar. 
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Tjänsteutlåtande 
2023-06-12 

Änr VN 2023/1.110 
3 av 5 

 
 
 

 

Utifrån ovanstående definierade förvaltningen tre mål med att genomföra en översyn av Vaxholms stads 
valdistriktsindelning:  

- Antalet valdistrikt ska utökas med ett för att avlasta de största distrikten samt för att säkerställa 
en hållbar valdistriktindelning över tid.  

- Personer som bor i seniorbostäderna på Lägerbacken ska tillhöra det valdistrikt som har vallokal 
på Träffpunkt Kanonen, Lägerbacken. 

- Valdistrikten ska få mer beskrivande namn som har en tydligare kopplings till Vaxholms 
kommundelar.  

Förslag till ny valdistriktindelning  

Sammanfattande beskrivning av förslag till ny valdistriktsindelning  

I förslag till ny valdistriktsindelning har antalet valdistrikt utökas med ett, från sex till sju (åtta med 
uppsamlingsdistrikt). Det nya distriktet består av områdena Kullö, Eriksö och Bogesund. För de tidigare 
distrikten Vaxholm Sydost, Vaxholm Mitt, Vaxholm Väst och Vaxholm Norr har gränserna justerats och 
anpassats för att säkerställa ett bra antal röstberättigade per distrikt, särskild hänsyn har tagits till 
planerad inflyttning på Norrberget. Distrikten har vidare justerats så att fastigheterna med 
seniorbostäder på Lägerbacken tillhör det distrikt som har vallokal på träffpunkt Kanonen, Lägerbacken.  
Tidigare valdistrikt, Vaxholm Nordost och Vaxholm Öst är geografiskt oförändrade. För samtliga 
valdistrikt förslår förvaltningen nya namn som är mer beskrivande och har en tydlig koppling till 
Vaxholms stads olika kommundelar.  

Tabell, beskrivning av ny valdistriktsindelning. 

Nummer 
på karta 

Nuvarande 
namn  

Ny 
valdistriktskod 

Förslag 
nytt 
namn  

Kort beskrivning 
av förändringar 

Antal 
röstberättigade 
per 2023-04-12 

Antal 
röstberättigade 
nytt förslag  

1 Vaxholm 
Sydost 

 Vaxön 
Öst-
Tynningö 

Enskilda 
fastigheter 
(”Lägerbacken”) 
har flyttats över 
till distriket.   

1415 1502 

2 Vaxholm 
Mitt 

 Vaxön 
Mitt 

Minskad 
(centraliserad) till 
yta. 

1523 1156  

3 Vaxholm 
Väst 

 Vaxön 
Väst-

Karlsudd 

Flyttad gräns 
österut, tidigare 
västra delar 
(bogesundslandet) 
övergår till nytt 
distrikt 

1637  1550  
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Tjänsteutlåtande 
2023-06-12 

Änr VN 2023/1.110 
4 av 5 

 
 
 

 

4 Vaxholm 
Norr 

 Resarö 
Väst 

Minskat distriktets 
omfattaning. Kullö 
övergår till nytt 
distrikt.  

1789 1125 

5 Vaxholm 
Nordost 

 Resarö 
Öst 

Geografiskt 
oförändrat.  

1198  1219 

6 Vaxholm 
Öst 

 Rindö-
Skarpö 

Geografiskt 
oförändrat. 

1494 1550 

7 -  01870107 Kullö-
Eriksö-

Bogesund 

Nytt distrikt  1422 

 

Karta nuvarande valdistriktsindelning  
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Tjänsteutlåtande 
2023-06-12 

Änr VN 2023/1.110 
5 av 5 

 
 
 

 

 Karta ny valdistriktsindelning  

 

Barnrättsperspektivet/Prövning av barnets bästa 
Föreslaget beslut bedöms inte få några konsekvenser för barn. 

Jämställdhetsperspektivet 
Föreslaget beslut bedöms inte få några effekter ur ett jämställdshetsperspektiv.  

Bedömning 
Förvaltningen bedömer att förslag till ny valdistriktindelning uppfyller vallagens krav och säkerställer att 
valdistrikten är hållbara över tid. Genom att föreslå en indelning där inget distrikt överstiger 1600 
röstberättigade finns goda marginaler i förhållande till vallagens gräns om max 2000 röstberättigade per 
distrikt, samtidigt som mindre distrikt minskar risken för trängsel och köbildning. Förslag till ny 
valdistriktsindelning skapar även förutsättningar för logisk lokalisering av vallokaler i förhållande till 
distrikten. Sammantaget bedömer förvaltningen att förslag till ny valdistriktsindelning skapar 
förutsättningar för en långsiktigt hållbar valdistriktsindelning i Vaxholms stad.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteutlåtande 2023-06-12 

Kopia på beslutet till: 
 

För åtgärd:  Länsstyrelsen i Stockholm, val.stockholm@lansstyrelsen.se  
Johanna Frunck, klk   
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Svar Interpellation – Ytterby gruva. Fredrik Ardefors (WP), Anna-Lena Nordén (WP), Minnaliisa 
Lundblad (WP), Michael Reichel (WP), Daga Bäfverfeldt (WP) och P-H Öström (WP) har i en 
interpellation ställt 4 frågor gällande ärendet Ytterby gruva 

 

Ytterby gruva är världsunik och en obeskrivlig tillgång för Vaxholm och övriga världen. Samlingsstyret 
har sedan vi tillträdde arbetat för att säkra denna värdefulla tillgång och yrkade samt beslutade i ett 
majoritetsbeslut på kommunstyrelsens planeringsutskotts (PLU) sammanträde 2023-02-24 samt på 
kommunstyrelsens (KS) sammanträde 2023-03-23 att:  

- Vaxholms stad ska verka för ett transportköp, och  
- Förvaltningen får i uppdrag att utreda skyndsamt och återkomma till kommunstyrelsen med 

ett förslag på hur ett transportköp ska kunna genomföras  

WP gav stöd/yrkade bifall till Samlingsstyrets yrkande och beslutsförslag i både PLU och KS. 

Fortifikationsverket är fastighetsägare och har till Lantmäteriet ansökt om fastighetsreglering. 
Fortifikationsverket och Lantmäteriet är parter i förrättningen. 2023-05-08 beslutar Lantmäteriet att 
förrättningen ska ställas in. Fortifikationsverket valde att inte överklaga beslutet. 

  

Fråga 1; Har ärendet hanterats skyndsamt?  

Ja, ärendet har hanterats skyndsamt. Lantmäterimyndighetens beslut kunde överklagas inom 4 
veckor efter beslutet 2023-05-08, det vill säga senast 2023-06-05. Fortifikationsverket överklagade 
inte. Kommunstyrelsen har efter den 23/3 sammanträtt 4/5 samt 1/6 (26/6 var ett extra insatt 
sammanträde enbart för ett ärende gällande Vaxholms kajer). På kommunstyrelsens sammanträde 
2023-09-07 (det första ordinarie sammanträdet efter 1/6) är ärendet ”Information om läget 
avseende Ytterby gruva” ett av ärendena på föredragningslistan. Vidare hålls dialog och möten 
löpande för att hjälpa fram och möjliggöra projektet och inför förrättningen initierade förvaltningen 
ett möte med Fortifikationsverket, Lantmäteriet och Vaxholms stad. Det ägde rum 3/5 med enbart 
Vaxholms stad och Fortifikationsverket då Lantmäteriet avstod från att delta.  

Fråga 2; Har förvaltningen återkommit till kommunstyrelsen enligt beslut? 

Då svar på interpellation inför kommunfullmäktiges sammanträde ska vara kansliet tillhanda måndag 
4 september och kommunstyrelsen sammanträder först på torsdag 7/9 där ärende 9A på 
föredragningslistan är ” Information om läget avseende Ytterby gruva” (beslutat av presidiet vid 
beredning), så är svaret på kommunfullmäktiges sammanträde måndag den 18 september att 
förvaltningen har återkommit till kommunstyrelsen enligt beslut. Då Lantmäteriet 2023-05-08 
beslutade att ställa in förrättningen och ärendet inte överklagades föll den grundläggande 
förutsättningen till ett transportköp då det inte finns något objekt att använda i ett transportköp, 
vilket återges i tjänsteutlåtandet för kommunstyrelsens sammanträde den 7/9. Se förtydligad 
redogörelse gällande tidpunkter i punkten ovan. 

Fråga 3; Har förvaltningen granskat om det är möjligt att göra en så kallad frimärksplan?  

Förvaltningen har inget beslutat uppdrag att granska om det är möjligt att göra en så kallad 
frimärksplan men efter ett möte med Tina Runhem samt representanter för stiftelsen Ytterby gruva 
den 16/5, har förvaltningen sett över möjligheterna och bedömer att det är möjligt. Detta kommer 
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att följas upp och utvecklas med ett inbokat möte mellan förvaltningen (planenheten/stadsbyggnad) 
och stiftelsen i september.  

Fråga 4; Hur arbetar styret vidare utifrån Kommunstyrelsens beslut 2023-03-23? 

Samlingsstyret fortsätter att arbeta brett, i samverkan och dialog, med berörda för att gruvan ska 
kunna utvecklas enligt beslutet men även genom andra parallella spår där frimärksplan är ett 
exempel. Vi arbetar dedikerat med att hjälpa fram och möjliggöra projektet och jag vill för 
Samlingsstyret verkligen poängtera att Ytterby Gruva är världsunik och har ett obeskrivligt värde för 
vaxholmare och Vaxholm men även en central plats i den internationella vetenskapshistorien." 

 

Tina Runhem                                                                                                                                                                                          
Kommunstyrelsens ordförande  
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Waxholmspartiet – borgerligt alternativ 
Kommunfullmäktige 23-06-12 

 

Interpellation 

Ytterby gruva 

Den 23 mars 2023 antogs följande beslut i kommunstyrelsen.  

Vaxholms stad skall verka för ett transportköp.                                                                            
Förvaltningen får i uppdrag att skyndsamt utreda och återkomma till Kommunstyrelsen med ett 
förslag på hur ett transportköp ska kunna genomföras. 

Lantmäteriet tog beslut den 8 maj 2023 att ställa in ärendet om fastighetsreglering angående Ytterby 
gruva.  

 

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Tina Runhem (M) 

Har ärendet hanterats skyndsamt? 

Har förvaltningen återkommit till kommunstyrelsen enligt beslut. 

Har förvaltningen granskat om det är möjligt att göra en så kallad ”frimärkslösning” på den gällande 
DP? 

Hur arbetar styret vidare utifrån Kommunstyrelsens beslut 23-03-23 ? 

 

Interpellanter 

Fredrik Ardefors (WP) 

Anna-Lena Nordén (WP) 

Minnaliisa Lundblad (WP) 

Michael Reichel (WP) 

Daga Bäfverfeldt (WP) 

P-H Öström (WP) 
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Svar Interpellation LVD, Träden måste värnas! 

Vi är eniga om att Träden i Vaxholm ska värnas. Vi arbetar med gällande 
lagstiftning för att värna träden i Vaxholm. Nedan beskriver jag hur vi arbetar 
med skydd av träd: 

Information om skydd av träd och strandvegetation inom och utanför 
strandskyddade områden, Vaxholms stad  

Särskilt skyddsvärda träd - inom och utanför strandskyddade områden  

Länsstyrelsen har kriterier för vilka träd som inte får eller inte bör avverkas, 
beroende på trädslag, ålder och stamdiameter både inom och utom strandskyddade 
områden. Om osäkerhet råder om träd som önskas avverkas så bör Länsstyrelsen 
först rådfrågas för stöd i bedömningen om träd kan få fällas eller inte.  

Jätteträd, mycket gamla träd och grova hålträd räknas som särskilt skyddsvärda 
träd. Dessa träd har stor betydelse för bevarandet av biologisk mångfald och bidrar 
därmed till att uppfylla flera av miljökvalitetsmålen Ett rikt växt- och djurliv, Ett 
rikt odlingslandskap, God bebyggd miljö och Levande skogar.  

Jätteträd:   
Levande eller döda träd som är grövre än en meter i diameter.   
Sverige har ett av Europas största bestånd av jätteträd och har därför, enligt 
åtgärdsprogrammet för särskilt skyddsvärda träd, ett särskilt ansvar för att bevara 
dessa träd eftersom det svenska jätteträdsbeståndet minskar kontinuerligt samtidigt 
som återväxten år långsam eller helt saknas. Därför har bevarande och 
nyrekrytering av jätteträd hög prioritet.  

 Mycket gamla träd:   
Levande eller död gran, tall, ek och bok som är äldre än 200 år. Övriga trädslag 
som är äldre än 140 år.   

Grova hålträd:   
Levande eller döda träd med utvecklade håligheter och en stamdiameter som är 
grövre än 40 centimeter.  

Alléträd   
För att få genomföra åtgärder på träd som ingår i en allé kan en dispens från 
biotopskyddet krävas. Även träd som i sig inte är särskilt skyddsvärda, men som 
ingår i en biotopskyddad allé, är skyddade enligt 7 kap. 11 § miljöbalken. Enligt 
definitionen ska en allé bestå av minst fem lövträd i enkel eller dubbel rad längs en 
väg, tidigare väg eller i ett öppet landskap.  
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Inom strandskyddade områden   

Generellt så gäller att träd, buskar och annan vegetation inte får avverkas eller 
avlägsnas från strandskyddad mark. Ett av strandskyddets viktigaste syften är att 
skydda växt- och djurlivet från åverkan och avverkning.  

Ofta får vi frågan från allmänheten eller internt inom kommunen om huruvida 
enstaka träd eller mindre skogsavsnitt kan avverkas, gallras eller om vass kan slås.  

Strikt så gäller att inga träd, buskar eller vass får avverkas. Endast i undantagsfall 
kan något enstaka träd tillåtas att tas ner. Verksamhetsutövaren/fastighetsägaren ska 
då först kontakta strandskyddshandläggare och höra sig för om detta kan tillåtas. 
Ska fler än ett träd fällas måste först en ansökan om dispens från gällande 
strandskydd inlämnas till kommunens bygglovsenhet, om trädets stam har en 
diameter om mer än 5 cm i brösthöjd (enligt våra interna kriterium). Detta gäller 
även om vass önskas slås. Verksamheten måste även då ansöka om dispens från 
strandskyddet.  

Sly med en stam mindre än 5 cm i diameter och ängsgräs kan få slås utan dispens 
från strandskyddet om marken i fråga även tidigare har omfattats av återkommande 
slåtter. T.ex. om marken/strandängen kontinuerligt brukas som slåtteräng eller 
hållits öppen under många år på grund av andra skäl.  

Anledningen till att verksamhetsutövaren måste kontakta oss är också att en del 
träd inom strandskyddat område kan ha ett extra högt skyddsvärde på grund av 
vilket trädslag det är fråga om, t.ex. äldre ekar, askar eller alm.  
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Lagstiftning  

Strandskydd  

Enligt 7 kap. 15 § miljöbalken är det förbjudet att utföra åtgärder som väsentligt 
förändrar livsvillkoren för djur- eller växtarter inom ett strandskyddsområde. 
Strandskyddet kan variera mellan 100-300 meter både upp på land och ut i vattnet. 
Det är i första hand kommunen som ansvarar för åtgärder som rör träd inom zonen 
för strandskydd. Omfattas området även av andra skydd kontaktas Länsstyrelsen.  

”Inom ett strandskyddsområde får inte åtgärder vidtas som väsentligt förändrar 
livsvillkoren för djur- eller växtarter” (7 kap. 15 § 4 p miljöbalken).   

Bestämmelserna i hela 7 kap. 15 § gäller även påverkan på djur och växtliv. Nya 
byggnader, ändringar, anläggningar, anordningar och förberedelsearbeten får inte 
göras om de väsentligt förändrar livsvillkoren för djur- eller växtarter.  

Andra sådana åtgärder kan till exempel vara spridning av gödsel eller 
bekämpningsmedel, trädfällning eller grävning. Åtgärder inom ramen för 
näringsverksamhet i jord- och skogsbruk är undantagna från förbudet.  

  

Samråd 12 kap 6 § miljöbalken  

Anmälan till Länsstyrelsen   
Enligt 12 kap. 6 § miljöbalken ska en anmälan göras när en verksamhet eller åtgärd 
väsentligt kan ändra naturmiljön. Anmälan om samråd ska göras då verksamhet 
eller åtgärd inte omfattas av tillstånds- eller anmälningsplikt enligt andra 
bestämmelser i miljöbalken. Begreppet naturmiljö omfattar allt från ett enskilt träd 
till hela landskapsbilden.   

Anmälan till Skogsstyrelsen   
När det gäller skogsbruksåtgärder som omfattas av skogsvårdslagen (avverkning, 
hyggesbehandling, beståndsvård med mera) gör du en anmälan om samråd till 
Skogsstyrelsen.   

Hänsynsåtgärder   
För att begränsa eller motverka skada på en naturmiljö har myndigheten rätt att 
förelägga om särskilda hänsynsåtgärder. Om detta inte är tillräckligt har de rätt att 
förbjuda en verksamhet eller åtgärd. Verksamhetsutövaren kan i dessa fall ha rätt 
till ersättning. Mm  
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Marklov för att fälla träd inom ett område med detaljplan  

I detaljplanen för en fastighet kan det finnas särskilda bestämmelser som krav på 
marklov vid trädfällning eller bestämmelser om att träd inte får fällas. Om krav på 
marklov eller förbud mot fällning finns gäller det oavsett om trädet är levande, 
sjukt eller dött.   

Avslutningsvis 

Vaxholms stad har ingen generell plan för hur träd som har avverkats olovligen ska 
ersättas utan det sker från fall till fall. Vår utgångspunkt är att skyddsvärda träd ska 
värnas och att gällande lagstiftning ska användas i de fall någon aktör bryter mot 
gällande lagstiftning.  

Vidare är det av stor vikt i detaljplanearbeten att addera krav om att träd inte får 
fällas i de fall det är önskvärt. 
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INTERPELLATION 

 
Till Anders Garstål, ordf i TFK 
KF 12 juni 2023 
 
Träden i Vaxholm måste värnas! 
 
Bakgrund: 
Bara på några år har femtiotal fullvuxna och friska träd fällts i Vaxholm. Oftast för 
att lämna plats åt diverse exploateringar och hårdgjorda ytor. Men ibland också bara 
för att någon ledning ska grävas ned och man inte tänker på att hellre flytta den än 
att hugga ned trädet. Trädens värde för stadsmiljön tas alldeles för liten hänsyn till.. 
 
Så gott som alla träd på Norrberget har fällts, många helt i onödan. En jättekastanj 
vid Roddarhuset fälldes alldeles nyligen, helt i onödan. Också ett tiotal träd på Vaxö 
skolgård planeras att fällas i närtid, för att ge plats åt en ny skolbyggnad som det 
dessutom är tveksamt om vi ens behöver.  
 
När naturvärden ställs mot andra värden kommer naturen som regel till korta i 
Vaxholm. Det är oacceptabelt. Det strider också mot kommunens målsättningar på 
hållbarhetsområdet. 
 
Jag vill citera vänsterpartisten Saima Jönsson Fahoum i Lund: 
 
– Det behövs en ny estetik för det offentliga rummet, både arkitektoniskt men 
framför allt för att stadsnaturen ska kunna bidra med ekosystemtjänster som 
luftrening, avkylning, vattenhantering, pollinering, artrikedom. Om vi ska anpassa 
oss till detta så måste vi nedprioritera bilens, även elbilens, roll och plats i 
stadsrummet. 
 
Livbojen Vaxholmsdemokraternas interpellation till Anders Garstål, ordförande 
i stadsbyggnadsnämnden, är helt enkelt:  
 
Vad gör stadsbyggnadsnämnden i Vaxholms för att se till att stadens träd värnas 
bättre framöver? Finns det en plan för hur de träd som fällts de senaste åren ska 
ersättas? 
 
 
Vaxholm 14 juni 2023,  
Lars Arb Zackrisson 
LIVBOJEN VAXHOLMSDEMOKRATERNA 
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Svar på interpellation Vad görs åt den dumpning som förekommer i Vaxholm.  
 
Det politiska styret och den kommunala förvaltningen ser naturligtvis allvarligt på detta problem. Inte 
minst av miljöskäl 
Generellt kan jag säga att dumpning är ovanligt i vår kommun. För att motverka eventuell dumpning 
på kommunal mark görs ständiga kontroller av tekniskas förvaltning genom bl à sina 
driftsentreprenörer. Hittas dumpade föremål tas de genast om hand. 
I interpellationen nämns två specifika områden, Rindö och Killingen. När det gäller den specifika 
platsen på Rindö är det bergmassor som lagts upp på ej kommunal mark. Tekniska enheten är inte en 
tillsynsmyndighet och avstår från att kommentera detta. 
När det gäller området på Killingen definierar Livbojen Vaxholmsdemokraterna detta som dumpning 
när det i själva verket handlar om normal driftsentreprenad. Detta är en arbetsyta som nyttjas av 
våra entreprenörer. Det som fört till ytan mellanlagras för att antingen återanvändas eller 
borttransporteras som en del av en större städning där det blir mer kostnadseffektivt att samköra 
material  till återvinning än många små transporter. Ytan har städats under sommaren. Ytterligare 
städning kommer att ske i samband med ny Driftupphandlingarna. Dumpning som är något helt 
annat förhindras genom låsta bommar. 
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INTERPELLATION 
 
Till Bengt Sandell, ordf i TFK 
KF 12 juni 2023 
 
Vad görs åt den dumpning som förekommer i Vaxholm? 
 
Bakgrund: 
Att det förekommer dumpning på Rindö, vid det olagliga upplaget av schaktmassor, 
det tog vi upp på förra fullmäktigemötet i april i år.  
 
Sedan dess har vi fått kännedom om ytterligare ett dumpningsställe i känslig miljö i 
Vaxholm. Nämligen i Killingenområdet på Resarö. I vecka 21 utbröt nämligen en 
stor brand på platsen. På Facebook kunde vi då till vår förvåning läsa att 
”Kommunen (eller dess leverantörer) har dumpat där i minst 10 år. Gamla papperskorgar, 
bänkar, gatuskyltar och många träpallar. (Märkesmärkt med Vaxholms kommun logotyp 
så det går inte att förneka!)”, som en indignerad Resaröbo skrev.  
 
Dumpningen ska ha ökat under covid. Och när det brann bolmade tjock, svart rök 
upp från branden, vilket tyder på att där kan ha funnits bildäck och liknande.  
 
I nyhetsspalten på kommunens hemsida meddelades den 22 maj i lakonisk ton att 
brandförsvaret släckt branden och att händelsen polisanmälts. 
 
Två stora dumpningsplatser finns alltså i vår kommun. Bägge på natursköna platser.  
 
Livbojen Vaxholmsdemokraternas interpellation till Bengt Sandell, ordförande i 
nämnden för teknik, fritid och kultur är helt enkelt:  
 
Vad gör Vaxholms kommun för att se till att dumpning inte förekommer?  
 
 
 
 
 
Vaxholm 14 juni 2023,  
Catarina Baldo Zagadou 
LIVBOJEN VAXHOLMSDEMOKRATERNA 
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Centerpartiet Vaxholm vaxholm@centerpartiet.se plusgiro: 34871-4 
802516-1095 www.centerpartiet.se/vaxholm 9960-4200348714 

 
Kommunfullmäktige  2023-09-18 

 
 

FRÅGA 
UTEBLIVNA TOALETTER RESRÖ BP 

 
 
Resarös nya bollplan har varit succé sedan förra hösten när det nya konstgräset var 
klart. Redan då uppmärksammades det att toaletter inte hade blivit reglerat i avtalet 
med staden. 
  
I februari ställde vi en enkel fråga i Kommunfullmäktige till ordförande i Nämnden för 
teknik, fritid och kultur angående styrets tankar kring toaletter på Resarö bollplan. 
Svaret var då tydligt, styret hade som självklar intention att ordna så att alla pojkar och 
flickor skulle lugnt kunna gå på toaletten när de besökte bollplanen.  
  
Under aprilnämnden ställde jag frågan igen och fick till svar att det skulle ställa upp 
bajamajor under sommarperioden, "kanske från 1 maj" enligt egna noteringar.  
  
Nu är sommaren och snart fotbollssäsongen slut och inga bajamajor finns på plats. 
 
Fråga till Nämnden för Teknik, fritid och kulturs ordförande Bengt Sandel (S) 

- Vad hände med toaletterna? 
- Hur ska ni säkerställa att toaletterna kommer på plats till nästa säsong? 

 
Frågeställare 

Pernilla Irevång (C) 
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Centerpartiet Vaxholm vaxholm@centerpartiet.se plusgiro: 34871-4 
802516-1095 www.centerpartiet.se/vaxholm 9960-4200348714 

 
Kommunfullmäktige  2023-09-18 

 
 

FRÅGA 
ÖKNING AV KLASSTORLEK I 

FÖRSKOLEKLASS 
 
 
Som ledamot i Barn och utbildningsnämnden får jag på omvägar höra att det i år startats 
en förskoleklass på Söderfjärdsskolan till skillnad från tidigare två. 
 
Denna klass har 34 barn! Det här är en klasstorlek som vi i Vaxholm inte brukar ha, utan 
vi brukar ha betydligt färre barn i snitt i klasserna.  
 
Denna förändring har skett utan någon föregående diskussion i Barn- och 
utbildningsnämnden, vilket jag tycker är mycket märkligt. Nämnden borde så klart fått 
veta att vi frångår tidigare storlekar på barngrupper och vilka konsekvenser förvaltning 
ser att detta kan få. 
 
Frågor till Barn– och utbildningsnämndens ordförande Peter Lindqvist (M) 
- Varför har inte nämnd informerats och getts möjlighet att diskutera frågan? 
- Är förändringen bestående? 

 
Frågeställare 

Adrian Brunkhorst (C) 
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INTERPELLATION 
 
till KS:s ordförande Tina Runhem 
KF 18 september 2023. 
 
Besked saknas vad beträffar planer och visioner för Vaxholms nya kajer 
 
Ombyggnaden av Vaxholms kajer är utan jämförelse det viktigaste och största 
projektet i vår stad sedan Vaxholm blev en egen kommun för precis fyrtio år sedan i 
år. (Inte trettio, som det stod i styrets nyhetsbrev vecka 35.) 
 
Trots att det nu gått flera år sedan projektet startade saknas fortfarande klara 
besked från styret om hur Vaxholms sjönäringar ska överleva och upprätthålla sin 
verksamhet under renoveringstiden. Ingen evakueringsplan har tagits fram. Inga 
visioner har heller presenterats för hur det är tänkt att bli efteråt, när de nya 
kajerna tas i bruk. 
 
Frågorna är många:  
 
Var ska sjömackarna ligga – på sikt och under ombyggnaden?  
Vilka åtgärder vidtas för att garantera mackarnas överlevnad i Vaxholm?  
Hur påverkas gästhamnen och sjötaxiföretagen, vad görs för säkra deras 
verksamhet?  
Var ska taxibåtarna lägga till – och till vilken kostnad?  
Besökstrafiken till Kastellet, hur är det tänkt att den ska fungera under och efter 
ombyggnaden? 
 
Interpellation till Tina Runhem: 
Vilka planer och visioner finns för kajerna? Varför är dessa fortfarande inte 
allmänt kända? 
 
 
 
Vaxholm 18 september 2023,  
Lars Arb Zackrisson & Catarina Baldo Zagadou 
LIVBOJEN VAXHOLMSDEMOKRATERNA 

22



 
 

Centerpartiet Vaxholm vaxholm@centerpartiet.se plusgiro: 34871-4 
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Kommunfullmäktige  2023-09-18 
 

 
 

INTERPELLATION 
VAXHOLMS LÄRARE SKA VARA LÄRARE 

INTE ANGIVARE 
 
 
Regeringen har i ett tilläggsuppdrag bestämt sig för att utreda frågan om att tvinga 
lärare att anmäla papperslösa elever. De vill också utreda om den som inte gör det ska 
kunna straffas.  
 
I Tidögängets Sverige ska man som lärare alltså inte bara tvingas ange sina elever, barn 
och ungdomar, om deras föräldrar har valt att leva gömda. Man ska dessutom straffas 
om man väljer att inte göra det.  
 
Att en lärare ska ange sina egna elever, det inte bara strider mot lärarnas grunduppdrag, 
det går också emot rätten till skola och sjukvård för papperslösa som hela Alliansen en 
gång var med och införde. 
 
Vissa partier kommer säkert kalla utredningsdirektivet för ”ett utökat informations-
utbyte” och andra partier för att det är ”angiverilagar”. Oavsett syn på sakfrågan har 
Vaxholms stad ett ansvar som arbetsgivare. Som arbetsgivare måste staden att agera för 
att stadens anställda lärare får ägna sig åt att vara lärare, inte angivare. 
 
 
Fråga till Kommunstyrelsens ordförande Tina Runhem (M) 
- Vilka åtgärder kommer kommunstyrelsen som arbetsmiljöansvarig vidta medan 

utredningen pågår för att säkerställa att Vaxholms lärare inte tvingas vara angivare? 
 
Interpellant 

Fredrik Östman (C) 
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INTERPELLATION 
KONSEKVENSER AV FÖRÄNDRAD 

SÄBOPLANIERING 
 
Äldreomsorg är mer än någonstans att bo och få omvårdnad. Sociala aktiviteter och en 
meningsfull vardag är viktigt för livskvalité och god psykisk hälsa för de boende. En bra och 
attraktiv arbetsmiljö är nödvändigt för att kunna rekrytera och behålla arbetskraft.  
 
Planerna på ett nytt särskilt boende på Norrberget har pågått länge. Under förra 
mandatperioden jobbade vi i det tidigare politiska styret (där nuvarande socialnämnds-
ordförande ingick) grundligt med förankring och dialog med såväl personal som med 
pensionärsföreningar för så ändamålsenliga lokaler som möjligt. Att göra rätt från början är 
dessutom kostnadseffektivt på sikt. En utredning gjordes också om antalet boende som 
kunde inrymmas på den yta som är avsett för särskilt boende.  
 
Nu vill det nya politiska styret, M, S, V, Kd och L justera planerna enbart med fokus på att 
minska kostnaderna, enligt beslut i socialnämnden. Dels vill styret ta bort en lokal för socialt 
umgänge som var avsedd för till exempel rörelse, studiecirklar, kalas, m.m, för att i stället 
trycka in ytterligare två lägenheter. Detta förvånar eftersom åtminstone Socialdemokraterna 
var skeptiska till att utöka antalet lägenheter från 54 till 60 i ett tidigare skede.  
 
Styret tar även bort den allmänna cafédelen i bottenplan av det särskilda boendet, som 
skulle utgöra entré till Norrberget och kunde bli ett viktigt komplement till vår fina och 
attraktiva park Lägret. Hit skulle besökare kunna gå och fika mellan lek och andra aktiviteter 
i parken. Cafét ska bort för att istället trycka in personalutrymmen här, de utrymmen som 
skulle inrymmas på översta våningen. 
 
Det är viktigt att tänka långsiktigt när så stora investeringar som ett nytt SÄBO ska göras. 
Det ska vara funktionellt över tid. Att ta bort ett spolrum är riktigt och bra, vi ska inte bygga 
in funktioner som inte behövs, men att trycka in ytterligare två boenden och samtidigt ta 
bort ett sällskapsrum är oklokt.  
 
Att frångå intentionerna för Norrberget, om att området ska vara tillgängligt för allmänheten 
och en plats att också besöka (inte bara bo) är också illa. Inte minst när besparingen i det 
stora hela är liten, 2,7 miljoner kronor. 
 
Frågor till Socialnämndens ordförande Michael Baumgarten (L) 

- Vilka konsekvenser får de minskade ytorna för socialt umgänge för de boende? 
- Råder det politisk enighet inom styret om att gemenskapsytorna var för stora, samt 

antalet boende för få, i tidigare plan för särskilt boende på Norrberget?  
- På vilket sätt har personal getts möjlighet att uttrycka sina åsikter om 

förändringarna? 
- Vad ska istället inrättas på översta planet? 

 
Interpellant 

Malin Forsbrand (C) 
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INTERPELLATION 
ÖKNING AV KLASSTORLEK I 

FÖRSKOLEKLASS 
 
 
I år startades en förskoleklass på Söderfjärdsskolan till skillnad från tidigare två. 
 
Denna klass har 34 barn! Det här är en klasstorlek som vi i Vaxholm inte brukar ha, utan 
vi brukar ha betydligt färre barn i snitt i klasserna.  
 
 
Interpellation till Barn– och utbildningsnämndens ordförande Peter Lindqvist (M) 
- Vilka konsekvenser ser det politiska styret M, S, V, Kd och L att detta kan få för 

barnen? 
 
Interpellant 

Adrian Brunkhorst (C) 
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